
L'ESPORT EN L'EDUCACIO TANQUEU LA PEDRERA DE SANTA
QUITERIA A VILANOVA DEL VALLÈS

CRISTINA GUTIERREZ i Santa Maria de Palautordera

Quan va néixer la meva filla, fa 17 anys, tenia clar que
la seva seria una generació amb una vida fàcil i còmoda.
El fet de treballar amb nens m'ha permès observar com
ens costa (a pares i mestres) educar els infants d'avui dia
en valors com l'esforç, la fortalesa interior o l'agraïment.

Nosaltres vam optar per regalar-li els valors que
l'esport ofereix, així doncs la nena en va practicar molts,
escollint finalment l'esquí com a esport de competició.

L'esquí és un esport difícil i dur, com la majoria de dis¬
ciplines individuals, però afegiria a més, que pel meu gust
és un esport perillós i poc agraït.

Però l'abril passat, mentre la meva filla entrenava
, vaig adonar-me de tot el que aquest esport havia
aconseguit amb ella. Jo estava pujant amb la cadira just
quan ella esquiava pel traçat, a sota meu. Va caure, li
va saltar un esquí i va rodolar muntanya avall durant
uns segons. El que em va fer pensar va ser aquell crit
que va fer, un crit que li sortia de les entranyes, com
de l'estómac, profund i fort. Si la fortalesa interior
té algun crit que la identifica, sens dubte era aquell.
Es va aixecar i va donar un cop de bastó a la neu, ple de
ràbia. Ràbia per no haver aconseguit baixar com s'havia
proposat, per no aconseguir l'objectiu, però amb aquella
certesa de que si seguia intentant-ho, ho aconseguiria. Es
va calçar l'esquí i va seguir entrenant, obviant el cop i el
dolor.

Com us deia va ser llavors quan em vaig adonar del
que aquest esport, i suposo que com la majoria dels
esports, havia aconseguit; que la meva filla adolescent
tingui fortalesa interior i no es rendeixi fàcilment perquè
està acostumada a caure, però sobretot, a aixecar-se i se¬
guir lluitant. El millor regal de Reis de tots aquests anys!.
Quan va néixer res feia preveure que li tocaria viure en
un món més complicat que el nostre, i ara me n'adono
de la sort que té de ser forta, perquè li farà més fàcil el
seu futur i evitarà que el desànim s'apoderi d'ella en els
moments difícils que de ben segur li tocarà viure. I haurà
estat el regal de l'esquí qui l'ajudarà a aixecar-se, com
qualsevol esport regalarà als joves ser més forts i segurs.

¿ESPAÑA UNIDA?

MARTI MANCILLA I Granollers

Pues claro que sí; señores. Pero unida siempre en la
diferencia, es decir, en el hecho diferencial, en la diver¬
sidad, en lo plural y en lo que la hace más abierta. Una
España sin complejos ni centralismos absurdos e innece¬
sarios con lenguas diversas y diferentes que se quieran y
se comprendan a la vez que con un senado convertido en
verdadera cámara territorial. Una España más europea y
abierta al mundo en su complejidad existente sin que ésta
le suponga ninguna pérdida en ningún sentido. Una Espa¬
ña respetuosa con su propia historia milenaria capaz de
comprender que ésta la hace más rica y más potente ante
el resto del mundo . Qtra España, en definitiva, que es la
que queremos la gran mayoría de españoles comprometi¬
dos no solamente con el presente inmediato sinó también
con nuestro propio futuro como sociedad y como país.

PER QUE NO?
1 \.,

ANNA MARIA MUNTADA I Granollers

És que molesten els temes que fan al·lusió al Nadal?
Què signifiquen les formes geomètriques que adornen i
il·luminen els carrers?

Per què no respectem les tradicions nadalenques?
Si seguim així no m'estranyaria que el dia cinc de gener
en lloc de la cabalcada dels Reis veiéssim la cabalgata del
Pare Noel. En temps de crisi resultaria més econòmic, això
sí, en lloc de tres seria un.

MANUELA BARCOS | Presidenta de la Plataforma per la
Qualitat de Vida a Vilanova del Vallès

Ja fa molts anys que a la pedrera de Santa Quitèria a Vi¬
lanova del Vallès, també anomenada can Cartró, es treballa
il·legalment a uns terrenys qualificats com a no urbanitza¬
bles de protecció especial al costat de l'espai protegit l'EIN
la Conreria- Sant Mateu -Céllecs. La normativa urbanística
municipal, normes subsidiàries, prohibeix qualsevol acti¬
vitat extractiva a menys d'un kilòmetre de nuclis urbans i
béns patrimonials com l'ermita de Santa Quitèria. Aquestes
activitats d'extracció d'àrids i abocaments de residus han

provocat greus molèsties als veïns així com perjudicis al
medi ambient, ja que la zona ha servit com a abocador de
residus amb la complicitat de la Generalitat i dels diferents
ajuntaments que han governat el nostre poble.

Actualment l'Ajuntament governat per Unitat per Vila¬
nova vol legalitzar aquesta situació: a més d'ampliar la zona
d'extracció a 35 ha, també preveu la instal·lació d'una plan¬
ta de tractament de residus. Aquesta ampliació afectarà
directament a més del deu per cent de la població de Vila¬
nova. LAjuntament rep diners de l'empresa Cora Terra per
legalitzar les activitats mitjançant un conveni signat l'any
2009. LAjuntament posa així els interessos d'una empresa
per sobre dels interessos dels veïns de Vilanova del Vallès.
Davant aquesta greu situació dono soport a l'Associació de
veïns de Roquetes a tots nivells i demano el tancament de
la Pedrera de Santa Quitèria.

LA BAJA NATALIDAD COMO

\ PRETEXTO

FRANCISCO GARGALLO | Mollet del Vallès

La maquinaria burguesa de la mentira, en su horrible
afán por confundir y manipular a la sociedad, utiliza como
portavoces a políticos de derechas para justificar en los
medios, reformas, recortes y ayudas sociales que hacen
desaparecer por completo.

El envejecimiento de la sociedad y la falta de nacimien¬
tos que cubra este vacío, según ellos, hace peligrar el esta¬
do de bienestar social. Este tipo de sandeces, hipocresía y
falsedad, no hace más que poner de manifiesto hasta qué
punto este sistema no resiste más. ¿Cómo van a convencer
a la juventud para que tengan hijos, quitándoles todo tipo
de ayudas y habiendo el 52% de jóvenes en paro, que les
niega el sistema la posibilidad de trabajar, ni jamás podrán
tener paga de jubilados, porque no pueden cotizar, mien¬
tras se alarga la edad de jubilación?. iQué manera tan gro¬
sera de mentir es esa!. ¿Acaso lo que buscan son más escla¬
vos, mano de obra regalada y mayor miseria? i Es posible!

La descomposición del sistema capitalista es tal, que
no se ponen de acuerdo ni ellos mismos, ante el desastre
que han liado. Pues mientras el capitalismo europeo pone
como gran problema la baja natalidad que se está regis¬
trando, por ejemplo, el todo- temible- poderoso- ideólogo-
imperial (Club Bilderberg), sostiene que en el planeta sólo
hay lugar para 500 millones de habitantes, con lo cual,
sobran o sobramos 6.000 millones. ¿A quién hacemos
caso? ¿No será que el sistema capitalista ha tocado fondo
y es urgente reemplazarlo por otro mejor, porque ya no
aguanta más vejacionés?. Quizás haya que mirar hacia el
socialismo científico y el capitalismo enterrarlo para siem¬
pre, porque ha matado a demasiados millones de personas
inocentes con su salvajismo destructor agonizante. Sea co¬
mo sea, en su lógica aplastante, yo soy de la opinión que no
son momentos propicios para traer hijos al mundo, con esa
dictadura del capital, prepotente en su fase de derrumbe
sin salida. Se cambiará el rumbo de los acontecimientos,
cuando cambiemos el sistema de raíz, socializando todos
los recursos, bienes y actividades por completo, lo que
hará posible el sentido de la vida y el racional destino de
los pueblos y sus gentes en un nuevo horizonte de paz y
prosperidad sin lugar a la discriminación.
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La columna delH

NO HAY PROVECTO
nacional sin proyecto
social y no hay proyecto
social sin proyecto
nacional. La frase
estimula la capacidad
reflexiva porque ambos
proyectos son puestos
en un plano de igualdad,
cuando para el proceso
cognitivo uno de los dos
es prioritario respecto al
otro. La conclusión no es

complicada, el proyecto
social tiene preferencia
sobre el otro y es fácil
explicarlo: si se resuelve la
crisis, lo cual llevaría a la
creación de empleo y con
ello a la reactivación del

gasto y automáticamente al
aumento de la recaudación
de tributos, cuestión
básica, se resuelve el .

proyecto social y para esto
no es necesario en absoluto
el proyecto nacional
excluyante que se deduce
de la frase sino que es
suficiente el proyecto nacional actual que
integra al territorio español al completo
integrado ese, a su vez, en el proyecto
global de la Unión Europea.

Por tanto, un proyecto nacional
unilateral no parece la solución a los
problemas sociales, sino que la solución
es el proyecto común transnacional en
marcha desde hace tiempo. Embarcarse
en un proyecto en solitario sin que se
haya consolidado el nuevo contexto
mundial que está surgiendo de la recesión,
se percibe arriesgado. Los ciudadanos
piensan que las circunstancias de
excepción demandan que se estrechen

lazos, previo a deshacer los nudos que
puedan reducir el
metraje de la cyerda,
y no que se eche por
la borda la seguridad
que proporciona ser
parte de un Estado de
Derecho reconocido

por todos los demás
Estados y por todas
las Organizaciones
Internacionales, un
Estado que obtuvo el
respeto del mundo con
la transición democrática,
un Estado con una marca

que goza de prestigio y
solera y que, aunque con una prima
de riesgo elevada, es solvente porque
los mercados invierten en él sin mayor
dificultad.

¿Cómo reaccionaría la QNU y la UE
ante la solicitud de ingreso de un nuevo
estado segregado de otro por meros
motivos financieros coyunturales?,
probablemente reaccionarían muy en
contra de ese nuevo estado porque
el objeto de las Organizaciones
Internacionales es la cooperación y el
interés colectivo de su área de influencia.
Nunca el reconocimiento de un nuevo

estado se ha fundado en la divergencia
económica centro/periferia.
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